
Vážený pán predseda Súdnej rady Slovenskej republiky prof. JUDr. Ján Mazák, PhD., 

Vážený pán podpredseda Súdnej rady Slovenskej republiky Mgr. Miloš Kolek, 

Vážení členovia Súdnej rady Slovenskej republiky, 

 

Dovoľte mi najprv poďakovať za možnosť zúčastniť sa 6. zasadnutia Súdnej rady 

Slovenskej republiky 20. apríla 2021, v časti týkajúcej sa mojej žiadosti o odpustenie vykonania 

justičnej skúšky. Veľmi si Vážim možnosť predstúpiť pred Súdnu radu SR a prezentovať moju 

žiadosť.  

V krátkosti by som rád uviedol niekoľko slov o metóde, ktorou sa snažím riadiť v práve, 

skôr, než by som mal hovoriť o sebe.  

Myslím, že cielim k tomu, čo by rád dosiahol každý právnik – k hľadaniu spravodlivosti. 

Je to krásna práca a zároveň moje prvé hobby, práve preto, že som mal vždy to šťastie pracovať 

s najlepšími učiteľmi a spolupracovať na zaujímavých, často teoreticky aj prakticky významných 

prípadoch. V tomto budem vždy povďačný pánovi sudcovi JUDr. J. Schwarczovi, PhD., aj 

pánovi sudcovi JUDr. D. Švábymu, PhD.
1
 

Nič nepokladám v práve za dôležitejšie ako metódu – vždy pochybovať nad svojimi 

závermi, klásť si stále ďalšie otázky, otvorene diskutovať na základe faktov, predtým, ako je 

definitívne rozhodnuté. A tiež nebáť sa zmeniť názor, keď sú argumenty na druhej strane 

silnejšie.  

Možno je to výsledok kritického myslenia, do ktorého tajov svojich žiakov vynikajúco 

zaúčalo bilingválne slovensko-francúzske gymnázium Metodova, otvárajúc nám svet Descarta,  

Voltaira či Foucaulta, alebo tiež dôkladných analýz rozsudkov Súdneho dvora EÚ s mojou 

tútorkou, kanadskou právničkou pani Rachel Hammonds, v rámci spolupráce v roku 1996 pri 

štúdiách práva EÚ vo VVS (dnes BISLA). V každom prípade som podobnou metódou 

postupoval pri štúdiách na PF UK, či na postgraduálnom štúdiu DESS „Juriste européen“ 

v Paríži alebo v rámci programu 9. európskych univerzít TEMPUS- „European Integration and 

Intenationalization“.  
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  Rovnako moja vďaka patrí aj mojim školiteľom a kolegom v slovenských i medzinárodných 

advokátskych kanceláriách a firmách, v ktorých som pracoval či stážoval (v Allen&Overy Bratislava, či 

ako stážista v advokátskej kancelárii Ballenegger, Germanier Jacquinet et Kart v Lausanne, vo 

Švajčiarsku, vo firme Zeus Brussels v Belgicku, v AK Peterka & Partners a tiež u JUDr. M. Kriváka 

v Bratislave). 



Otvorenosť iným názorom a kultúram
2
, chápanie práva ako vedy zahŕňajúcej i 

diplomaciu, pozorné načúvanie aj pri diskusiách, ktorých smerovanie sa na prvý pohľad javí ako 

trúfalé, prípadne neschodné... To sú časti metódy, ktorú pozorujem a tiež podporujem 

v medzinárodných inštitúciách, či už na Delegácii Komisie EÚ alebo na Všeobecnom súde EÚ, 

kde pôsobím od roku 2004 ako poradca („référendaire“). Z vlastnej praxe môžem spomenúť 

napríklad strety kontinentálneho práva a anglickej kazuistiky, čo neraz viedlo k prekvapivým 

záverom (roky bol predsedom našej komory na Všeobecnom súde EÚ sudca za Veľkú Britániu), 

niekedy sa zaujímavé diskusie rozvíjajú na kontradikciách v prístupe medzi právom severských 

štátov EÚ a ostatných členských štátov (myslím napríklad na otvorenosť v prístupe k 

informáciám), možno tiež podčiarknuť diskusie ohľadom dosahu francúzskych teórií z oblasti 

správneho práva, ktoré sú hlboko zakotvené v práve EÚ (z dôvodov historických, ale aj 

jazykových). Inokedy sa ocitáme v situácii, kde precedensy, ktoré existovali už 

v sedemdesiatych rokoch, sú prispôsobené Súdnym dvorom EÚ modernej dobe, prípadne sa 

javia ako prekonané (aktuálne príklady by sme mohli hľadať v práve hospodárskej súťaže, napr. 

v oblasti zneužitia dominantného postavenia). 

V tomto kontexte sa javí dnes tiež nevyhnutné vnímať právnu teóriu na báze nielen 

európskej, ale globálne. Dnes je podľa môjho názoru najmä v oblasti hospodárskeho práva 

potrebné prepojiť doktrínu národnú, európsku a svetovú – podobné problémy sa riešia, napríklad 

v práve duševného vlastníctva a v práve hospodárskej súťaže
3
, na všetkých spomenutých 

úrovniach. Preto sa metodicky snažím, pokiaľ je to možné, byť zapojený v právnych vedeckých 

kruhoch na globálnej úrovni (som členom nezávislého medzinárodného vedeckého kolégia, ktoré 

pripravuje spoločný výstup ohľadom optimalizácie súdnych procesov v oblasti duševného 

vlastníctva, ktorý bude prezentovaný v Houstone, v USA, v novembri 2021 a v Singapure 

v apríli 2022
4
), som tiež členom európskej asociácie sudcov a právnikov CET-J, ktorej cieľom je 

harmonizácia európskeho práva duševného vlastníctva, členom interného harmonizačného 

komitétu na Všeobecnom súde EÚ v oblasti duševného vlastníctva
5
 a zároveň pravidelne 

prednášam na medzinárodných konferenciách, čo je vždy vítanou možnosťou vzájomnej výmeny 

názorov na problematické body (ďalšie podrobnosti sú uvedené v priloženom pracovnom 

                                                           
2
  Štyri roky som žil v detstve v Alžírsku a študoval po francúzsky na základnej škole „Lycée 

Pasteur“ v Orane. 
3
  Oblasti mojej špecializácie na Všeobecnom súde EÚ.  

4
  Jedná sa o nový projekt, zastrešovaný medzinárodnou organizáciou INTA (International 

Trademark Association), prepájajúci nezávislých právnikov z viacerých kontinentov. 
5
  Groupe de réflexion « Propriété intellectuelle ». 



životopise)
6
. V rámci cizelovania myšlienok je pre mňa tiež dôležité pravidelné publikovanie na 

Slovensku
7
 aj v zahraničí

8
 a sledovanie právnych zborníkov.  

Dovoľte mi, vážení členovia Súdnej rady SR, požiadať v týchto širších súvislostiach 

o súhlas s odpustením vykonania justičnej skúšky, s úmyslom využiť moju medzinárodnú prax 

pre ďalšie hľadanie spravodlivosti, či už na domácej alebo medzinárodnej úrovni. Osobitne by 

som podčiarkol môj záujem o ďalšie dlhodobé pôsobenie v súdnictve.  

S poďakovaním a úctivým pozdravom, 

 

Mgr. Andrej Stec, DESS      V Marianke, 6. apríla 2021 

 

 

Prílohy: Pracovné hodnotenia na Všeobecnom súde EÚ (za posledných päť rokov) 
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  Viď napríklad, z posledného obdobia : https://ipil.lu/fr/event/conference-luxembourgeoise-

jurisprudence-eu-pi/ alebo https://www.era.int/upload/dokumente/22609.pdf - aktuálne pripravujem tiež 

prednášku pre študentov PhD programu zameraného na duševné vlastníctvo na Právnickej fakulte 

Masarykovej univerzity v Brne, na apríl 2022. 
7
  Viď napríklad : https://www.indprop.gov.sk/?1-2021  

8
  Viď napríklad : https://www.larcier.com/fr/jurisnews-droit-de-la-propriete-intellectuelle-et-du-

numerique.html (kde zodpovedám za časť ohľadom judikátov súdov EÚ) a 

https://www.legitech.lu/shop/product/revue-internationale-de-la-propriete-intellectuelle-et-du-droit-du-

numerique-pin-code-abonnement-243#attr=605,540 (číslo 6/2020 a tiež zborník, ktorý bude publikovaný 

v septembri 2021) 
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